Persoonsvorm tegenwoordige tijd
Dit zijn de spellingsregels voor de persoonsvorm tegenwoordige tijd (pv tt):
1 Ik erbij of jij erachter: alleen de ik-vorm
2 Anders in het enkelvoud: ik-vorm + -t
3 In het meervoud: het hele werkwoord
Zo ga je na of er een t achter de ik-vorm komt
• Bij de meeste werkwoorden kun je horen of er een -t achter de ik-vorm moet:
ik koop, jij koopt; ik schrijf, hij schrijft; ik studeer, zij studeert.
• Bij werkwoorden op -den hoor je dat niet. Vul dan het werkwoord lopen in.
Ik vin... het niet eerlijk → ik loop het niet eerlijk. Dus: ik vind.
Els vin... hem erg leuk → Els loopt hem erg leuk. Dus: Els vindt.

	
	Werken
	Lopen
	Vinden

	Ik-vorm
	ik werk
	ik loop
	ik vind

	
	werk jij?
	Loop jij?
	Vind jij?

	Ik-vorm + t
	jij werk t
	jij loop t
	jij vind t

	
	hij of zij werk t
	hij of zij loop t
	hij of zij vind t

	hele werkwoord
	wij werk en
	wij lop en
	wij vind en

	
	jullie werk en
	jullie lop en
	jullie vind en

	
	zij/ze werk en
	zij/ze lop en
	zij/ze vind en



Persoonsvorm verleden tijd
Behalve in de tegenwoordige tijd, kunnen persoonsvormen ook in de verleden tijd geschreven worden.
Verleden tijd (vt) van zwakke werkwoorden
· Als de laatste letter van het hele werkwoord zonder -en een van de medeklinkers is in ‘t ex-fokschaap, dan komt er in de vt -te(n) achter de ik-vorm. Anders komt er -de(n) achter.
· enkelvoud: ik-vorm + -de of -te ik/jij/hij landde, pakte, gooide, lustte
· meervoud: ik-vorm + -den of -ten wij/jullie/zij landden, pakten, gooiden, lustten
Verleden tijd (vt) van sterke werkwoorden
· Sterke werkwoorden veranderen in de verleden tijd van klank. Je schrijft ze zo kort mogelijk:
· enkelvoud: ik/jij/hij gaf, wist, vond
· meervoud: wij/jullie/zij gaven, wisten, vonden

Voltooid deelwoord
Het voltooid deelwoord (vd) is een van de vormen van het werkwoord. Als het voltooid deelwoord in het werkwoordelijk gezegde voorkomt, staat er altijd een vorm bij van hebben, zijn of worden. Bijvoorbeeld:
– Ik heb in de vakantie gewerkt.
– Mijn zus is vertrokken.
– De brug wordt hersteld.
De onderstreepte woorden zijn voltooide deelwoorden.
Zo schrijf je het voltooid deelwoord
• Sommige werkwoorden hebben een voltooid deelwoord dat op -en eindigt:
(zij heeft) gegeten, (ik ben) gevallen, (wij werden) gekozen.
• Andere werkwoorden hebben een voltooid deelwoord dat op -d of -t eindigt. Gebruik de verlengproef om de laatste letter te vinden: Ik heb het verdien…. Je hoort verdiende, dus je schrijft verdiend.
• Als je niet goed kunt horen welke letter je moet schrijven of als je zeker wilt weten wat de laatste letter moet zijn, gebruik je ’t (e)x-f(o)ksch(aa)p. Je schrijft een -t als de laatste letter voor de uitgang -en van een werkwoord een medeklinker uit ’t (e)x-f(o)ksch(aa)p is. Anders schrijf je een -d.
Voorbeelden:
– De brandweer heeft het vuur geblus.... De s van blussen zit in ’t (e)x-f(o)ksch(aa)p, dus je schrijft: geblust.
– Waar wordt het rioolwater geloos…? De z van lozen zit niet in ’t (e)x-f(o)ksch(aa)p, dus je schrijft: geloosd.


